
Z A P I S N I K
sa 10. sjednice Komisije za praćenje i kontrolu postupka

privatizacije Skupštine Crne Gore, održane 11. decembra 2013.
godine.

Sjednica Komisije je počela u 10 sati i 5 minuta.

Sjednici  su  prisustvovali  članovi  Komisije:  Janko  Vučinić
(predsjednik  Komisije),  Branko  Čavor  (zamjenik  predsjednika),  Zoran
Jelić, Mladen Bojanić i Veljko Vasiljević.

Sjednici  Komisije  je  predsjedavao  Janko  Vučinić,  predsjednik
Komisije.

Sjednici  su  prisustvovali  i  predstavnici  štrajkačkog  Odbora
“Montavar -Metalac” DOO Nikšić Radisav Jauković, Biljana Goranović i
Mitar Čuroviću.

Sjednici  je  prisustvovao  i stručni  konsultant  u  Komisiji Radoš
Zečević i savjetnik za ekonomska pitanja u Komisiji Marko Popović. 

Sjednicu su pratili predstavnici medija.

Za sjednicu je utvrđen sljedeći

DNEVNI RED:

1. KONTROLA POSTUPKA PRIVATIZACIJE ,,MONTAVAR-METALAC“
DOO  NIKŠIĆ.

Predsjednik  Komisije  Janko  Vučinić,  istakao  je  da  se  pozivu  za
sjednicu nisu odazvali ministar ekonomije Vladimir Kavarić, vlasnik Nikola
Firundžić  kao  i  predstavnici  Investiciono  razvojnog  fonda,  koji  je  sada
vlasnik Montavara.  Obrazložio  je razloge za sazivanje ove sjednice van
utvrđenog Plana rada, navodeći da su predstavnici radnika tražili pomoć
za rješavanje problema od Skupštine Crne Gore i poslanika pojedinačno jer
je sto radnika na ulici, bez posla i plate i pored odobrene državne pomoći
od  1,5  miliona  eura  za  pokretanje  proizvodnje.  U  sazivanju  vanredne
sjednice  vidio  je  pomoć  za  rješavanje  tih  problema  i  pokušaj  za
pronalaženje  izlaza  iz  te  situacije,  ali  da  se  pozivu  za  sjednicu  nisu
odazvali oni koji su praktično i doveli uspješnu firmu kao što je Metalac do
takvog stanja, ističući  da nije prvi  put da ministar ekonomije izbjegava
dolazak na sjednice Komisije. Od vlasnika je bilo i očekivano da se neće



odazvati pozivu jer su od države dobili pomoć od 1,5 miliona eura koju su
potošili bez kontrole, firma ostala likvidirana, a radnici u štrajku.  

Mladen Bojanić, član Komisije,  postavio je pitanje koliko Komisija
može po pitanju ove tačke dnevnog reda da bude efikasna, s obzirom da
na sjednicu nisu došli predstavnici vlasnika i ministar ekonomije, i da bi
bilo  cjelishodno da se,  pored predstavnika radnika,  čuje i  druga strana
odnosno predstavnik vlasnika, Ministrstvo ekonomije i predstavnik Savjeta
za privatizaciju koji je vodio tu privatizaciju, kako bi se stekla objektivna
slika o cijelom postupku privatizacije i donijela određena odluka. U tom
smislu je predložio da se ponovo zakaže sjednica, uz apel da se pozivu
odazovu  resorni  ministri  i  predstavnici  Savjeta  za  privatizaciju  kao
nadležnog  organa,  ili  da  se  čuje  izlaganje  predstavnika  radnika,  a  na
sljedećoj sjednici ostalih.  

Branko  Čavor,  zamjenik  predsjednika  Komisije,  istakao  je  da  je
zakazana sjednica Komisije na veoma ozbiljnu temu, kako bi se razmotrilo
pitanje van redovnih aktivnosti Komisije, ali da suština rada Komisije nije
samo da se čuju izlaganja, već da se dobiju sve potrebne informacije, i na
osnovu toga  usvoje određeni  zaključci.   S  tim u vezi,  podržao je  ideju
gdina  Bojanića  da  se  zakaže  nova  sjednica  Komisije  kako  bi  se  čuli
predstavnici Ministarstva ekonomije, posebno vlasnika, gdje bi se došlo do
odgovora šta je sa odobrenom državnom pomoći za nastavak proizvodnje
Metalca od 1,5 miliona eura. 

Zoran  Jelić,  član  Komisije,  podržao  je  navedene  predloge  za
zakazivanje nove sjednice Komisije, ističući da Komisija treba da bude u
punom kapacitetu kako bi se mogli donijeti kvalitetni zaključci.  Složio se,
takođe,  da je potrebno da sjednici  prisustvuju predstavnici  Ministarstva
ekonomije,  Investiciono  razvojnog  fonda i  predstavnici  vlasnika  kako bi
mogli doći do objektivnih činjenica i odgovora kako kao Komisija mogu da
pomognu, s obzirom na tešku situaciju u kojoj se radnici nalaze. Predložio
je, dakle, da se sjednica započne, pa da se nastavi u određenom roku sa
potvrdom o prisustvu pozvanih lica, ili da se zakaže nova sjednica.

 Janko Vučinić, predsjednik Komisije, složio se sa predlogom da se
nastavi  sjednica  ili  da  se  zakaže  nova,  koja  će  takođe  biti  posvećena
privatizaciji i dešavanjima u Montavar Metalcu, kada će se obezbijediti da
Komisija  radi  u  punom  sastavu.  Predložio  je  da  se  na  ovoj  sjednici
saslušaju predstavnici štrajkačkog Odbora, da se čuju njihove ideje i način
izlaska iz situacije u kojoj se nalaze radnici Metalca Montavar.

Radisav  Jauković,  predstavnik  štrajkačkog  Odbora “Montavar  -
Metalac” DOO Nikšić,  naveo je da radnici  već godinu dana ne primaju
plate i da su oni i njihove porodice na ivici egzistencije, isključeni su im
struja, voda, utuženi su žiranti, podignute hipoteke nad imovinom. Zbog



toga su javno pozvali da se svi poslanički klubovi uključe u rješavanju tih
problema i izvrši pritisak na resorna ministarstva kako bi što prije riješili
njihove probleme. Istakao je da je Ministarstvo ekonomije napravilo veliku
uslugu  radnicima  Metalca,  da  im  je  pomoglo  da  dobiju  sredstva  za
pokretanje proizvodnje i restrukturiranje firme, ali da od tog momenta niko
nije  kontrolisao  trošenje  tih  sredstava,  da  se  firma nije  pokrenula  i  da
radnici i direktor ništa ne rade. 

Biljana Goranović,  predstavnica štrajkačkog Odbora “Montavar -
Metalac” DOO Nikšić, navela je da je “Montavar - Metalac” nastao kada je
firma Montavar  Metalna  Nova  iz  Maribora  kupila  imovinu  Metalca  kroz
stečaj 2004. godine. Istakla je da je ta privatizacije od Privrednog suda
ocijenjena kao jedna od najuspješnijih, jer je osnivač izvršio i više ulaganja
nego što je to ugovoreno i uveo firmu na evropsko tržište. 2010. godine
osnivač  Montavar  Metalca,  Montavar  Metalna  Nova,  ulazi  u  stečaj  i
zaoštrava  odnose  sa  Novom  Ljubljanskom  Bankom  u  Sloveniji  koja  je
pratila firmu, a ta atmosfera se prenosi i u Crnu Goru. Vlasnik osnivača
Montavar Metalne Nove, Goran Mladenović, kupuje udjele u Metalcu od
Metalne u stečaju, odnosno njegova druga firma koju je osnovao u Nikšiću,
i  ta  firma  postaje  vlasnik  Metalca.  U  maju  2012.  godine  pokreće  se
postupak dobrovoljne likvidacije. Do januara 2012. godine su im redovno
isplaćivane plate, porezi i doprinosi, nakon čega su tražili i dobili pomoć od
Vlade.  Vlada  je  zaključcima  obavezala  da  se  obustavi  postupak
dobrovoljne likvidacije, što je i učinjeno, ali radnici još uvijek nisu vraćeni u
prvobitnu firmu. Izvršni direktor Nikola Furundžić je očekivao poslove, koji
još uvijek nisu dobijeni. Apelovala je na sve institucije da se nađe modus
da se imovina Montavar Metalca, bez obzira na to ko je vlasnik, ne prodaje
pacijalno, da se sačuva kompleks i nađe partner koji bi preuzeo udjele u
društvu i sačuvao mogućnost da firma i dalje nastavi da radi, jer je firma
licencirana i osposobljena mašinski i kadrovski da radi. 

Mitar  Čurović,  predstavnik  štrajkačkog  Odbora “Montavar  -
Metalac” DOO Nikšić, kazao je da su radnici i njihove porodice dovedeni u
tešku situaciju, ističući da se ne radi o političkom protestu, jer su radnici
dovedeni  na rubu egzistencije.   Istakao je da oni  traže pravo na rad i
zarade, kako bi mogli da žive sa svojim porodicama.  

Predsjednik Komisije  je kazao da će se sa ove sjednice uputiti
urgencija  Ministarstvu  ekonomije  za  hitno  rješavanje  problema  radnika
Metalca i  situacije  u toj  firmi,  napominjući  da je  2010.  godine  Metalac
dobio  nagradu  od  Privredne  komore  za  inovativnost  zbog  primjene
najsavremenijih tehnologija u cilju povećanja produktivnosti, a da je danas
likvidiran.  Naveo je da će se za nastavak sjednice pokušati obezbijediti
prisustvo predstavnika Ministarstva ekonomije i predstavniika vlasnika koji



bi doprinijeli da se dobije prava slika o privatizaciji Metalca i načina kako
da isti izađe iz krize.  

           Sjednica Komisije je prekinuta u 10 sati i 50 minuta.

SEKRETAR KOMISIJE                                                                       
PREDSJEDNIK KOMISIJE
       Eliza Šećerović          Janko Vučinić


